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Целью данной дипломной работы является анализ развития инклюзии 

людей с инвалидностью в Республике Беларусь. Объектом исследования 

является инклюзия людей с инвалидностью, предметом исследования - 

особенности процесса инклюзии в Республике Беларусь с учетом 

культурного фактора. 

В данной работе представлен анализ развития инклюзии людей с 

инвалидностью в Республике Беларусь. В ходе работы были рассмотрены 

вопросы международных стандартов и основных принципов международной 

инклюзивной политики, рассмотрен мировой опыт в развитии инклюзивной 

политики в трудовой сфере. Также работа охватывает вопросы инклюзивного 

дискурса в белорусском обществе, рассматривает культурные особенности 

эксклюзии в современном белорусском обществе, а также стигматизирующие 

установки в отношении людей с инвалидностью и проблемы формирования 

инклюзивной культуры. 
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The purpose of this work is to analyze the development of inclusion of 

people with disabilities in the Republic of Belarus. The object of the work is the 

inclusion of people with disabilities, the subject - is the peculiarities of the process 

of inclusion in the Republic of Belarus, taking into account the cultural factor. 

This paper presents an analysis of the development of inclusion of people 

with disabilities in the Republic of Belarus. During the work the issues of 

international standards and basic principles of the international inclusive policy 

were considered, the world experience in the development of inclusive labor policy 

was examined. The work also covers issues of inclusive discourse in Belarusian 

society, examines the cultural features of exclusion in modern Belarusian society, 



as well as stigmatizing attitudes towards people with disabilities and the problems 

of forming an inclusive culture. 


